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Aan de leden van Provinciale Staten

Onderwerp  

Open en transparante provincie en de Wob 

 

Geachte Statenleden, 

 

Naar aanleiding van de vraag van de commissie Bestuur Maatschappij en Middelen, gesteld in de

vergadering van 15 april jl., gaan wij in deze brief in op de ontwikkelingen rond de open en

transparante provincie en de Wet openbaarheid van bestuur (Wob) in dat kader.

 

Er is een algemene trend bij provincies en andere overheden om een open en transparante

overheid te zijn. Ook buiten de overheid is een toenemende aandacht voor dit onderwerp

merkbaar. 

Al sinds 2015 werkt de provincie Zuid-Holland aan transparantie door stap voor stap

verschillende typen documenten op haar website te publiceren (in jargon: actieve

openbaarmaking). Zuid-Holland loopt hierin voorop ten opzichte van de andere provincies. 

Tot 2019 liep hiervoor het programma Transparante en Open Provincie, in de huidige

collegeperiode valt deze ambitie onder Digitaal Zuid-Holland. Een voorbeeld van actieve

openbaarmaking is de publicatie van de achterliggende stukken bij GS-besluiten op onze

website. Ook hebben wij in dit kader de Beleidsregel actieve openbaarheid provincie Zuid-Holland

2017 vastgesteld. In deze beleidsregel staat openheid en transparantie van besluitvorming van

gedeputeerde staten voorop en worden uit oogpunt van rechtszekerheid de daarop te maken

uitzonderingen beschreven. 

Wij vinden actieve openbaarmaking belangrijk omdat wij burgers en bedrijven (steeds) beter

willen informeren over wat de overheid doet. De actieve openbaarmaking heeft daarom een

aantal doelen: ten eerste is er een intrinsiek doel, het op inzichtelijke wijze aanbieden van onze

informatie. Ten tweede leidt actieve openbaarmaking mogelijk tot minder Wobverzoeken. Wat al

openbaar is gemaakt is, hoeft immers niet te worden opgevraagd. Om de transparantie van

eerder ingediende Wobverzoeken en de daarop genomen besluiten te vergroten, starten wij

binnenkort ook met het plaatsen van deze stukken op onze provinciale website. 

 

Door de exponentiële toename van data en informatie zien we een verschuiving van

informatietekort naar een overschot en een toenemende behoefte grote datastromen inzichtelijk

weer te geven. Voorbeelden zijn de ‘Altijd actuele vergunning’ (van BRZO-bedrijven) en zeer
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complexe en omvangrijke Wob-verzoeken. Om in deze behoefte te voorzien onderzoeken we of

we innovatieve technologieën, zoals text mining en Kunstmatige Intelligentie kunnen inzetten.

 

Deze technologieën vormen potentiële antwoorden op voornoemde ‘big data’ vraagstukken,

omdat het grote hoeveelheden aan data en informatie inzichtelijk maakt en overzicht creëert. Dit

draagt bij aan de transparantie van de provincie, helpt bij het effectiever uitvoeren van taken,

stimuleert nieuwe vormen van interactie en bevordert de informatiehuishouding in zijn

algemeenheid.

 

Naast de actieve openbaarmaking zijn er de Wobverzoeken. Uitgangspunt daarbij is dat

Wobverzoeken door ons volgens de wettelijke voorschriften behandeld worden, waarbij wij staan

voor maximale transparantie en openbaarheid voor een ieder. Desondanks kan niet altijd alle

informatie worden prijsgegeven. Bij sommige onderwerpen zijn wij genoodzaakt tot (tijdelijke)

beslotenheid dan wel geheimhouding, waardoor wij een beroep moeten doen op de

uitzonderingsgronden van de Wob.

Voorts merken wij op, dat de Wet Open Overheid (WOO) in voorbereiding is. Deze wet vervangt

de Wob en kent aanzienlijk meer verplichtingen ten aanzien van actieve openbaarmaking. Gelet

op onze ervaring op dit terrein zien wij dit als ondersteunend aan onze eigen ambities.

 

Tot slot attenderen wij u op de brief van 16 juni jl. van de minister van Binnenlandse Zaken en

Koninkrijkrelaties (kenmerk 2020-0000365167) aan de Tweede Kamer over de Evaluatie

afschaffing dwangsomregeling Wob. De minister geeft aan dat de onderzoekers zien dat de

doorlooptijd van Wobverzoeken jaarlijks toeneemt sinds de dwangsomregeling is afgeschaft.

Voor de provincie Zuid-Holland geldt, dat wij ons zo veel als mogelijk aan de termijnen houden en

wij herkennen het beeld zoals de onderzoekers schetsen ten aanzien van de toename van de

omvang en complexiteit van Wobverzoeken.  

Hoogachtend,

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

 
 

drs. H.M.M. Koek drs. J. Smit

  


